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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

مشکلات اقتصادی ربطی به دولت ندارد
به خاطر FATF است!

سرویس سیاسی-
روزنامه آرمان در گزارشــی با عنوان »مخالفانFATF كاسبان تحريم هستند!« نوشت:»فشار تحريم ها بر ملت ايران 
آن چنان سنگين و غيرقابل پيش بيني بوده كه به طور جدي معيشت مردم تحت تأثير قرار گرفته است اما بخشي از اقشار 

جامعه اين مشکلات اقتصادي را ناشي ناكارآمدي دولت مي دانند«.
اين روزنامه زنجيره ای در ادامه نوشت:»مسکوت گذاشتن لوايح FATF كار را به جايي رسانده كه دو ماه ديگر كشور 
در ليست سياه قرار مي گيرد. با قرار گرفتن نام ايران در ليست سياه، كوچکترين تراكنش بانکي هم عملا ناممکن خواهد 
شد و جمهوري اسلامي مجبور خواهد شد تمام تراكنش هاي خود را از طريق ثالث و با پرداخت هزينه اضافي به ديگران 
انجام دهد؛ مسئله اي كه مي تواند موج جديدي از گراني به راه بيندازد و كشور را در تأمين كالاهاي اساسي نيز دچار مشکل 
كند. اين نشان مي دهد كه جريان تندرو نه تنها راه را به عمد بر بهبود معيشت مردم بسته، بلکه مي خواهد پس از ورود 
به مجلس از طريق انتخابات، در قامت يک منجي ظاهر شده و با باز كردن راه هايي كه خود عامل بسته شدنشان بوده اند، 
گشايش معيشتي ايجاد كند. از طرف ديگر اين جريان سياسي نه تنها عامل اصلي به بن بست رسيدن سياست خارجي و 

اقتصاد است، بلکه نمي خواهد مسئوليت اين موضوعات را بپذيرد«.
اين روزنامه زنجيره ای، مدعی شده است كه مخالفان FATF كاسبان تحريم هستند. مدعيان اصلاحات پيش از اين 
نيز مخالفان برجام را كاسبان تحريم می ناميدند! طيف مدعی اصلاحات چون هيچ دليل كارشناسی و فنی و منطقی در 
دفــاع از FATF ندارد، با هراس افکنی و انداختن تقصيرها به گــردن منتقدان در پی جاده صاف كنی برای تصويب لوايح 

خسارت بار مرتبط با آن هست.
چندی پيش ظريف صراحتا اعلام كرد كه »نه بنده و نه رئيس جمهور تضمين نمی دهيم كه با تصويب لوايح مرتبط 

با FATF مشکلات رفع شود«. 
كارشناسان و صاحبنظران معتقدند كه علت اصلی مشکلات موجود در كشور سوءمديريت در دولت است. اما مدعيان 

اصلاحات با فرافکنی، قصور و تقصيرهای دولت را به گردن ديگران می اندازند.
اندر حکایات همه  پرسی بازان

روزنامه دولتی ايران ديروز در مطلبی با اشاره به ماجرای برگزيت در انگليس و پيروزی حزب محافظه كار در انتخابات 
اين كشور، نوشت: »وضعيت ايران از حيث سياسی اگر چه شباهتی با آنجا ندارد ولی متأسفانه هنوز نپذيرفته ايم كه چنين 
مراجعاتی را به مردم داشته باشيم. البته چه انتخابات و چه رفراندوم يا هر شيوه ديگر بايد ناظر به مسئله ای روشن باشد و 
همه احزاب و گروه ها درباره آن سخن بگويند و به طور صريح اظهارنظر كنند. مواضع نامزدها و احزاب در موضوع برگزيت به 
نسبت روشن بود. به همين علت نيز رأی مردم به هر يک از گروه ها و نمايندگان، معنا و مفهوم روشنی دارد و به طور طبيعی 
مخالفان خروج از اتحاديه اروپا پس  از اين نتيجه، منتظر می مانند تا دولت اهداف و برنامه های خود را پيش ببرد بدون آنکه 

بخواهند در كار آن مانع تراشی كنند.«
ارگان دولت افزود: »در ايران نيز كمابيش نگاه مردم روشن است و يک دليل برای روشنی آن نگرانی عده ای از مراجعه 
به آن است. ولی همين عده اندک همواره از طرف مردم حرف می زنند و حتی رأی و نظر مردم را در چارچوب های ذهنی 

خود تفسير می كنند و هيچ گاه از كارشکنی در سياست های دولت خسته نمی شوند و از آن دست برنمی دارند.«
ارگان دولتی كه امر همه پرسی را به يک ترفند برای فريب افکار عمومی و فرار از مسئوليت پذيری تقليل داده، روند 
برگزيت در انگليس را به منتقدان دولت يادآوری می كند! دولت اگر وقعی برای نظر مردم قائل بود، در وضعيت خسارت 

محض برجام بر طبل مذاكره نمی كوبيد و در نهايت پنهان كاری شوک بنزينی به مردم وارد نمی كرد.
عصبانیت عبدی از مخالفت منتقدان دولت با پیشنهاد استعفای روحانی 

عباس عبدی از فعالين سياسی مدعی اصلاحات روز گذشته در يادداشتی در روزنامه اعتماد نوشت : »در پي يادداشت 
هفته پيش بنده در روزنامه اعتماد مبني بر ضرورت پرهيز از تنش و شــکاف غير قابل قبول در ســاخت رســمي كشور و 
پيشنهاد انجام انتخابات زودرس رياست جمهوري و در ادامه نيز انجام يک گفت وگوي مفصل در اين باره، انتظار مي رفت كه 
اين جناح از پيشنهاد مذكور استقبال و آن را تاييد كند. يا اگر علاقه اي به تاييد مواضع و پيشنهادهاي اصلاح طلبان ندارد، 
حداقل سکوت همراه با موافقت كند. ولي در عين ناباوري مشاهده شد كه آن را تخطئه كرده و حتي خطرناک دانستند.«

گفتنی است روزنامه كيهان روز گذشته در گزارشی به پروژه اصلاح طلبان درباره استعفای روحانی پرداخت و نوشت 
: »مجموع مواضع و رفتار مدعيان اصلاح طلبی درباره استعفای رئيس جمهور را نه همدلی و همراهی با مردم و در راستای 
حل مشــکلات كشــور كه بيشتر می توان يک پروژه مديريت افکارعمومی و تکميل پازل دشمن برای ايجاد هرج و مرج و 

تشديد خشونت در كشور و البته فرار از پاسخگويی درباره وضع موجود توصيف كرد.«
موضوعی كه نبايد به آسانی از آن گذشت اين است كه اصلاح طلبان كه از ميزان كاهش محبوبيت روحانی اطلاع دارند 
و نيــز خــود را به بازنده قطعی انتخابات مجلس می دانند، احتمالا با اين پروژه، قصد دارند با برهم زدن قواعد بازی و ميز 

دموكراسی در كشور، هزينه شکست خود را نيز بر گرده نظام تحميل كنند.
طيف مدعی اصلاحات با تکرار بازی شــبيه به عراق و لبنان، ابتدا مردم را با وعده های دروغ و عملکرد وارونه ناراضی 
كردند، و حالا با ژست اعتراض، از پاسخگويی فرار كنند و برخی از همين ها خواستار استعفای رئيس  دولت شده اند و حال 

آنکه بخش عمده ای از گرفتاری امروز روحانی، زير سر خود آنهاست.
پرســش بســيار مهم اين است كه اگر سر تا ته نقشه دشمنان ملت های منطقه در اين پروژه روشن است، چرا برخی 
مدعيان اصلاح طلبی، همان نقشه ديکته شده را اجرا می كنند؟آنها چه شباهتی با بعثی ها و داعش و قوات اللبنانيه و مانند 

آن دارند؟ و حاضرند مرزهای خيانت را تا كجا جا به جا كنند؟ 
اصلاح طلبان در انتخابات اقبال زیادی ندارند؛

 تشکیل اقلیتی قدرتمند هم بعید است
روزنامه سازندگی در يادداشتی به قلم يدالله طاهرنژاد عضو شورای مركزی حزب كارگزاران نوشت: »اصلاح طلبان خيلی 
تندتر از اصولگرايان عليه دولت و فراكسيون اميد و شورای شهر موضع گرفتند، اين باعث شد كه افکار عمومی تحت تأثير 
اين تبليغات و اظهارنظرها قرار گرفته و حالا به نظر می رسد نسبت به عملکرد نهادهای برآمده از رأی اصلاح طلبان قانع 
نيست. بنابراين می توان اين طور نتيجه گيری كرد كه شايد اصلاح طلبان اقبال زيادی برای به دست آوردن توفيقاتی از آن 
دست كه در دوره های انتخاباتی ۹۶ يا ۹۴ و ۹۲ اتفاق افتاد نداشته باشند اما با اين حال نبايد نااميد بود، البته در اين شرايط 
تشکيل يک اقليت قدرتمند از حيث تأثيرگذاری بعيد است. واقعيت اين است كه وقتی در انتخابات اميدوار به حوزه های 
كوچک باشيم نبايد فراموش كنيم كه از اين حوزه ها چندان عناصر برجسته سياسی وارد مجلس نمی شوند بنابراين نمی توان 
اميدوار بود كه نمايندگان آن كرسی ها بتوانند مسير تحولات را تغيير بدهند و يا تحول آفرين باشند اما به لحاظ تصاحب 

كرسی های مجلس می توان اقليتی را در مجلس آينده متصور بود كه اصلاح طلبان از آن خود كنند.«
لازم به ذكر است مدعيان اصلاحات با توجه به مشکلات كنونی كشور و حمايت ۶ ساله شان از روحانی و همچنين به 
دليل بی كارنامگی و بی عملی فراكسيون اميد، از شدت كاهش محبوبيت دولت تدبير و اميد و ليست اميد اطلاع دارند و از 
اين رو خود را بازنده قطعی انتخابات مجلس می دانند چند روز پيش عبدالله ناصری، مشاور رئيس دولت اصلاحات و عضو 
شورای سياست گذاری اصلاح طلبان گفت كه »انتخابات تهران را ۳۰ بر هيچ می بازيم« و روزنامه سازندگی هم در يادداشتی 

نوشت كه در اين انتخابات »از ابتدا بازنده ايم«.

درمکتب امام

منت دار محرومان هستیم
اگــر نبود همــت اين محرومان و همت اين روســتائيان و همت اين جنوب 

شــهري ها، اگر نبود اين، نه رژيم ســابق ظلمش از بين رفته بود و نه ما در مقابل 

مشكلات مى توانستيم مقاومت كنيم. همه اينها از بركات اينهايى هستند كه شما به 

امداد آنها برخاسته ايد؛ و آنها لايق اين هستند كه ما با تواضع به خدمت آنها برويم 

و براى آنها خدمت كنيم؛ همه ما خدمتگزار آنها بايد باشيم. آنها به ما منت دارند 

كه ما را از اين قيدى كه ابرقدرت ها به  دست و پاى ما بسته بودند نجات دادند.
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لاریجانی در بازگشت از ترکیه:

كشورهای آسیایی امنیت منطقه را 
در گرو همکاری با ایران می دانند

رئیس  مجلس شــورای اســامی می گوید گرایش کلی کشورهای 
آسیایی به این سمت است که با همکاری ایران امنیت پایداری در منطقه 

به وجود بیاید.
علی لاريجانی كه برای شــركت در مجمع عمومی مجالس آسيايی به تركيه 
ســفركرده بود، ديروز پس از ورود به فرودگاه مهرآباد در جمع خبرنگاران گفت: 
اجلاس مجالس كشورهای آسيايی  از سوی تهران ابداع شده است كه جلسات آن 
در كشورهای مختلف برگزار می شود. با توجه به نقش و آينده آسيا چنين اجلاسی 
مستمراً در حال پيشرفت است، به طوری كه اعضای آن نسبت به سال های گذشته 

فعال تر شده اند.
رئيس  مجلس شورای اسلامی اظهار داشت:  از موضوعات مهم اجلاس مجمع 
مجالس آسيايی اين بود كه دنيای امروز احتياج به چندجانبه گرايی دارد و بايد از 

ظرفيت قطب های مختلف كه يکی از آنها آسياست، استفاده شود.  
لاريجانی با  اشاره به مباحثی كه در دوازدهمين مجمع مجالس آسيايی شکل 
گرفت، گفت: محور اصلی اجلاس، همگرايی  كشــورهای آسيايی بود. كشورهای 
حاضر در اين اجلاس نسبت به سال های گذشته همسنخ تر و به يکديگر نزديک تر 
شده اند، هر چند فرمت ها يک شکل نيست، اما دريافته اند كه از نظر اقتصادی بايد 
با هم كار كنند و برای ايجاد امنيت در منطقه از ظرفيت ها استفاده كنند، از اين 

رو گرايش ها به يکديگر نزديک تر شده است.
رئيس  مجلس شــورای اسلامی به دستاوردهای دوازدهمين  مجمع عمومی 
مجالس آســيايی در تركيــه پرداخت و گفت: دربــاره همکاری های اقتصادی با 
رئيس مجلس ملی  تركيه صحبت هايی انجام شــد كه نشان می داد نگاه ها مثبت 
است. همچنين  راه های گسترش اين  همکاری های  اقتصادی مورد بررسی قرار 

گرفت كه دو طرف بايد پيگير آن باشند.
لاريجانی، رايزنی در مسائل منطقه ای  با توجه به نقش آفرينی ايران و تركيه را 
ديگر محور گفت وگو با رئيس مجلس ملی تركيه دانست و افزود: همچنين از اين 
فرصت يک روزه برای ديدار با رؤسای مجالس برخی كشورهای حوزه خليج فارس 
كه دوست ما هستند، استفاده شد و مذاكراتی  در زمينه اقتصادی و همين طور 

برخی مسائل منطقه ای  با آنها صورت گرفت.
وی با تأكيد بر اينکه گرايش كلی اين اجلاس  اين  است كه با همکاری ايران، 
امنيت پايدار در منطقه به وجود بيايد، افزود: بر همين اساس كشورهای عضو، رفتار 
آمريکايی ها را در مورد ناديده انگاری ايران نمی پذيرند و به بيان های مختلف می گويند 
كه بايد روابط نزديک امنيتی و اقتصادی با ايران داشته باشند. بايد از اين ظرفيت 

استفاده  و ظرفيت ها را به نحو احسن فعال كرد.
سرلشکر موسوی:

ترفند دشمنان عملیات روانی با سوءاستفاده از 
مشکلات معیشتی و اقتصادی است

فرمانده کل ارتش با بیان اینکه  ترفند جدید دشــمنان عملیات روانی با 
سوءاستفاده از مشکات معیشتی و اقتصادی مردم است، گفت: اگر دیروز اماکن 
حیاتی و حساس هدف بمباران و موشک دشمنان بود، امروز امید و انگیزه مردم 

به ویژه جوانان آماج بمباران تبلیغاتی و رسانه ای دشمنان است.
سرلشکر سيدعبدالرحيم موســوی، فرمانده كل ارتش جمهوری اسلامی ايران در 
پنجمين آيين تحليف و اعطای سردوشــی به دانش پژوهان آموزشگاه های ارتش، گفت: 
دوران معاصر پر از حوادث گوناگون است اما بدون  ترديد نقطه عطف مبارک اين دوران، 
پيروزی انقلاب شکوهمند اسلامی است. تا قبل از آن جهان بين دو ابرقدرت شرق و غرب 
تقسيم شده بود و اين دو ابرقدرت بودند كه برای كشورها و ملت ها تصميم می گرفتند و 

ايران عزيز ما هم از اين قاعده مستثنی نبود.
به گزارش فارس، وی ادامه داد: انقلاب اســلامی ايران با تکيه بر آموزه های دينی و 
مردم ندای اســتقلال سر داد و علاوه بر آن پرچمدار مبارزه با نظام سلطه در جهان شد. 
از همان روزهای اول انقلاب، نظام سلطه به سركردگی آمريکا هر كاری كه از دستشان 
برآمد، بر عليه مردم ايران انجام دادند اما به حول و قوه الهی نهال نوپای انقلاب امروز به 

درخت تنومند ۴۰ ساله تبديل شده كه هيچ طوفانی قادر به آسيب زدن به آن نيست.
امير سرلشکر موسوی با بيان اينکه  ترفند جديد دشمنان عمليات روانی با سوءاستفاده 
از مشکلات معيشــتی و اقتصادی مردم است، افزود: اگر ديروز اماكن حياتی و حساس 
هدف بمباران و موشک دشمنان بود، امروز اميد و انگيزه مردم به ويژه جوانان آماج بمباران 
تبليغاتی و رســانه ای دشمنان است. فرمانده كل ارتش يادآور شد: به همين علت مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( در بيانيه گام دوم انقلاب می فرمايند كه امروز نخستين و 

ريشه ای ترين جهاد، پرورش نهال اميد و راندن  ترس و نوميدی از خود و ديگران است.
وی بيان داشت: با اين معيار، امروز هركس كاری كند كه مردم را نااميد كند به نفع 
دشمن كار كرده است. هر كس حرفی بزند كه باعث نااميدی مردم شود، در زمين دشمن 
بازی می كند و هركس كاری بکند يا حرفی بزند كه به واسطه  آن اميد مردم را خدشه دار 
كند، دانسته يا ندانسته به نفع دشمن كار كرده است. امير سرلشکر موسوی ابراز داشت: 
به شما جوانان عزيز كه با شركت در يک مسابقه چند 1۰ هزار نفری موفق شديد لباس 
ســربازی ارتش اســلام را بر تن كنيد و در خيل مجاهدان دفاع از اسلام، انقلاب، نظام، 
كشــور و مردم قرار گيريد، تبريک عرض می كنم. فرمانده كل ارتش افزود: اين انگيزه و 
تلاش های مومنانه شما نماد اميد، شادابی، سرزندگی و بی هراسی است. حضور شما در 
صف دفاع از آرمان های انقلاب، نماد دفاع ابدی از نظام انقلابی و پايبندی هميشگی به 
ارزش های انقلابی است. وی بيان داشت: خداوند بزرگ را به خاطر داشتن هم رزمانی مثل 
شما شــکر می كنم. به خانواده های محترم و شما كه چنين جوانانی را پرورش داده اند، 
تبريک عرض می كنم و درود می فرستم. امير سرلشکر موسوی همچنين در حاشيه اين 
مراسم در پاسخ درباره فضاسازی رسانه های بيگانه درباره تجهيزات و ادوات نظامی  مورد 
استفاده در ارتش، گفت: ما از دشمنان دعوت نمی كنيم ولی اگر آنها می خواهند متوجه 
به روز بودن يا به روز نبودن تجهيزات ما شوند، می توانند امتحان كنند؛ به نظرم می رسد 

چندين مرتبه هم امتحان كرده اند و ضربه اش را هم خورده اند.

حذف اثر لایه كروماته در ورق های گالوانیزه 
در فولاد مباركه اصفهان

اصفهان- خبرنگار كيهان:
با به ثمر رسیدن پروژه تحقیقاتی مشترک میان کارشناسان شرکت 
فولاد مبارکه و دانشکده مهندسی مواد دانشگاه صنعتی اصفهان اثر لایه 

کروماته در ورق های گالوانیزه حذف شد. 
با تلاش تيم پژوهشی متشکل از دانشکده مهندسی مواد دانشگاه صنعتی اصفهان 
و با همکاری واحدهای توليد ورق گالوانيزه و تحقيق و توسعه و فنی پشتيبانی، طرح 
پژوهشی »ارزيابی جوشکاری مقاومتی نقطه ای ورق های گالوانيزه  دارای اضافه جرم 
پوشش كروماته در لبه ورق« به بار نشست كه با اين اقدام عدم رضايت مشتريان در 

حوزه جوشکاری نامناسب كاهش يافته است.
همچنين رئيس تعميرات نورد گرم از انجام موفقيت آميز تعميرات سالانه نورد 
گرم فولاد مباركه و ماشين كاری قفسه های نورد مقدماتی بدون حضور كارشناسان 
خارجــی خبر داد و گفت: اين تعميرات بزرگ دقيقا مطابق با برنامه  طی مدت 1۰ 

روز به اتمام رسيد.
مسعود نصيری  مهم ترين اهداف اين پروژه تعميراتی را اجرای پروژه های توسعه 
و آماده ســازی خط نورد گرم جهت توليد محصــولات جديد مورد نياز بازار،  انجام 
تعميرات به منظور بهبود عملکرد تجهيزات و ارتقای سطح كيفيت محصولات دانست.
وی افزود: كليه فعاليت های در نظر گرفته شــده به همت نيروهای متخصص 

داخلی با موفقيت انجام شد.

در جلسه کمیسیون شوراهای مجلس مطرح شد

وزیر كشور: روحانی در جریان
زمان دقیق اجرای طرح بنزین بود

علیرضا بیگی نماینده تبریز در تشریح 
وزیرکشور  با  جلسات کمیسیون شــوراها 
می گوید که رحمانی فضلی اعام کرد دقیقاً دو 
روز قبل از اعام رسمی افزایش قیمت بنزین، 
بنده در جلسه هیئت وزیران که رئیس جمهور 
هم در آن حضور داشت اعام شد که در روز 
جمعه 24 آبان ماه، افزایش قیمت بنزین انجام 

خواهد شد.
جلســه علنی ديروز مجلس شورای اسلامی 
به رياست مسعود پزشــکيان نايب رئيس مجلس 
آغاز شد. نمايندگان مجلس در جلسه علنی ديروز 
موادی از لايحه درآمد پايدار و هزينه شهرداری ها و 

دهياری ها را به تصويب رساندند.
براســاس ماده 11 اين لايحه ســازمان امور 
مالياتی موظف اســت هنگام دريافت ماليات ماده 
۵۹ قانون ماليات مســتقيم با اصلاحات و الحاقات 
بعدی موضوع ماليات نقل و انتقال قطعی املاک و 
انتقال حق واگذاری به ترتيب دو درصد و يک درصد 
به عنوان عوارض دريافت و به حســاب شهرداری 

محل واريز كند.
همچنين مطابق با ماده 1۲ اين لايحه، معادل 
دوازده در هزار ارزش گمركی كالاهای وارداتی كه 
حقوق ورودی آنها وصول می شود، توسط گمرک 
جمهوری اسلامی ايران به حساب تمركز وجوه وزارت 
كشور )سازمان شهرداری ها و دهياری های كشور( 
واريز شده تا به نسبت 1۳ درصد كلانشهرها، ۳۵ 
درصد دهياری ها و ۵۲ درصد ســاير شهرداری ها 
و براساس شــاخص های جمعيت و كمتر توسعه 
يافتگی، صرف كمک و ايجــاد درآمد پايدار برای 

شهرداری ها و دهياری ها شود.
روایتی از جلسه با وزیر کشور

»احمد عليرضابيگی«، نماينده مردم تبريز در 

گفت وگو با خبرگزاری مهر با  اشاره به برگزاری چند 
جلسه كميسيون های شوراها و سياست داخلی با 
حضور وزير كشور اظهار داشت: در اين جلسه آقای 
رحمانی فضلی اعلام كرد چهارشــنبه ۲۲ آبان ماه 
دقيقاً دو روز قبل از اعلام رســمی افزايش قيمت 
بنزين، بنده در جلسه هيئت وزيران گزارشی ارائه 
دادم و اعلام شــد كــه در روز جمعه ۲۴ آبان ماه، 
افزايش قيمت بنزين انجام خواهد شد. در آن جلسه 
رئيس جمهور حضور داشت بنابراين وی از افزايش 

قيمت بنزين در روز جمعه اطلاع داشت.
نماينده مردم تبريز در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: مسئولان وزارت اطلاعات و نيروی انتظامی 
نيز در كميسيون شوراها بيان داشتند كه ما به دولت 
اعلام كرده بوديم با توجه به مطالبات انباشته شده 
مردم، احتمال اغتشاش و بروز مشکلات امنيتی در 

صورت افزايش قيمت بنزين وجود دارد.
عضو شــورای مركزی فراكسيون نمايندگان 
ولايی مجلــس افزود: افزايش قيمــت بنزين در 
آستانه انتخابات مجلس شورای اسلامی، با هدف 
عدم مشــاركت مردم در انتخابات مجلس يازدهم 
انجام شد زيرا مجلسی كه با محدوديت مشاركت 
روی كار بيايد، تأثيرگذار نخواهد بود و موی دماغ 

دولت نمی شود.
عليرضابيگی خاطرنشان كرد: در صورت عدم 
مشــاركت مردم، فرمانداران و حتی بخشــداران 
به راحتی می توانند انتخابات را جراحی كنند بنابراين 
از مردم می خواهيم به صورت گسترده در انتخابات 
مجلس شركت كنند تا اين سناريو، باطل و مجلسی 
قوی جهت برخورد با تخلفات دولت تشکيل شود.
قراردادهای بی دروپیکر مربیان خارجی 
حسينعلی حاجی دليگانی، نماينده مردم شاهين 
شهر در جلسه علنی ديروز طی تذكری شفاهی با 

 اشــاره به افزايش قيمت برخی از كالاها و خدمات 
گفت: لازم اســت مسئولان ذی ربط درباره كنترل 
قيمت ها اقدامات اساسی انجام دهند چرا كه در حال 
حاضر بسياری از بخش ها به ويژه شركت های دولتی، 

قيمت كالاها و خدمات را بسيار افزايش داده اند.
وی ادامه داد: اخيــراً قرص هايی در برخی از 
كيک ها و بيسکوئيت ها، جاســازی و در برخی از 
نقاط كشور توزيع شده كه مسئولان ذی ربط بايد 
عاملان اين كار نادرست را شناسايی كرده و با آنان 

برخورد كنند.
عضو فراكســيون نماينــدگان ولايی مجلس 
شورای اســلامی در تذكری خطاب به سلطانی فر 
گفت: لازم است وزير ورزش و جوانان قراردادهای 

مربيان خارجی را شفاف سازی و منتشر كند.
طرح استیضاح وزیرنفت کجاست؟

»علی  اكبر كريمی« در جلســه علنی ديروز 
مجلس شورای اسلامی طی تذكری شفاهی، گفت: 
دولت در زمينه گرانی بنزين هيچ گونه مشورتی با 
مجلس نکرد اما وعده داد كه درآمد حاصل از افزايش 
قيمت بنزين را در قالب كمک هزينه معيشــتی 
به مردم پرداخت می كند. خوب اســت كه دولت 
حداقل در تحقق اين مسئله صادق باشد چرا كه ما 
در هر جمعی حاضر می شويم، بخش قابل توجهی 
از مردم معترض هســتند كه يارانه بنزين به آنان 

پرداخت نشده است.
ولايــی  نماينــدگان  فراكســيون  عضــو 
مجلس تصريح كرد: لازم اســت ديوان محاسبات 
درباره ادعای پرداخت كمک هزينه معيشــتی به 
۶۰ ميليون نفر از مردم گزارشــی تهيه كرده و آن 

را ارائه كند.
كريمی تأكيد كرد: همچنين لازم است طرح 
اســتيضاح »زنگنه« وزير نفت هرچه سريعتر در 

صحن علنی مجلس اعلام وصول شود.
»محمدجواد ابطحی« نماينده خمينی شهر در 
جلسه علنی ديروز مجلس طی اخطار قانون اساسی، 
گفت: سؤال بنده اين است كه دولت و وزارت امور 
خارجه تاكنون چه پيگيری هايی درباره آزادی شيخ 

زكزاكی انجام داده اند.
وی افزود: همچنين طرح استيضاح وزير نفت در 
كميسيون انرژی مورد بحث و بررسی قرار گرفت و 
سؤال ما اين است كه كميسيون انرژی بر چه اساسی 
گزارش اين استيضاح را نگه داشته و به هيئت رئيسه 

مجلس ارائه نکرده است.
عضو فراكســيون نماينــدگان ولايی مجلس 
شــورای اســلامی گفت: اگر تعداد امضاهای اين 
اســتيضاح كاهش يافته و نماينــدگان منصرف 
شده اند، بايد اعلام شود اما در غير اين صورت بايد 
اين طرح اســتيضاح در صحن علنی مجلس مورد 

بررسی قرار گيرد.
کمیته حقیقت یاب تشکیل شود

»امير خجسته« نماينده مردم همدان و عضو 
فراكسيون نمايندگان ولايی در جلسه علنی ديروز 
مجلس شورای اســلامی طی تذكری به سازمان 
برنامه و بودجه گفت: پس از گرانی بنزين، سازمان 
برنامه و بودجه اعــلام كرد كه به ۶۰ ميليون نفر 
يارانه بنزين را پرداخت می كند اما در بســياری از 
نقاط كشور اين يارانه پرداخت نشده و صرفا به تعداد 

كمی از مردم داده شده است.
وی تأكيد كرد: بهتر دولت است به جای بررسی 
حســاب های مردم برای اعطــای يارانه به آنان، با 
نجومی بگيران و دانه درشــت ها برخورد كند. لازم 
اســت يک كميته حقيقت ياب در مجلس تشکيل 
شده و بررسی كنند كه دولت تاكنون به چند نفر 

از مردم يارانه بنزين داده است.

سرویس سیاسی- 
روز گذشته طرح دو فوريتی شفافيت مالی كانديداهای انتخابات 

تقديم هيئت رئيسه مجلس شد.
حسينعلی حاجی دليگانی نماينده مردم شاهين شهر در مجلس در 
گفت وگو با باشگاه خبرنگاران با  اشاره به طرح شفافيت مالی كانديداهای 
انتخابات، خبر داد: تاكنون ۲۰۰ نفر از نمايندگان طرح مذكور را امضا 

كرده اند كه تعداد امضاهای آن رو به افزايش است.
نماينده مردم شاهين شهر در مجلس با بيان اينکه طرح شفافيت 
مالی كانديداهای انتخابات در 1۲ بند تدوين شده است، گفت: طرح 
مذكور در جلســه علنی نوبت عصر ديروز )يک شنبه ۲۴ آذر( تقديم 

هيئت رئيسه مجلس شد.
کدخدایی: مجلس در اصاح قانون انتخابات کوتاهی کرد

كدخدايی ســخنگو و قائم مقام شــورای نگهبان در گفت وگوی 
تفصيلی با ايرنا بيان كرد »ما چند سال گذشته پيشنهاد داده بوديم كه 
قانون انتخابات اصلاح شود و مکانيسم هايی برای ثبت نام پيش بينی شود 
و افرادی كه برای ثبت نام مراجعه می كنند ويژگی ها و شرايطی را داشته 
باشــند و شرايط نسبت به افرادی كه شرايط اصلی و شايستگی های 
اصلی را ندارند، بازدارنده باشد. متأسفانه مجلس به نظر من كوتاهی كرد 

و جا دارد كه باز هم گلايه مان را از مجلس تکرار كنيم.
برای شورای نگهبان اصلاح طلب و اصولگرا فرقی نمی كنند

سخنگوی شورای نگهبان با بيان اينکه »با اصولگرا و اصلاح طلب، 
برخورد برابری داشته ايم« گفت: »مجلس در اصلاح قانون انتخابات 

كوتاهی كرد.«
پناهیان: به قول شهید مدرس »به آدم رأی دهید«

خبر ديگر انتخاباتی آن كه، حجت الاسلام عليرضا پناهيان شامگاه 
شنبه در سخنرانی خود در حرم مطهر رضوی كه ديروز منتشر شد، با  
اشاره به نزديکی انتخابات مجلس گفت: برای رأی دادن به كانديداها، 
نکته اول اينکه به قول شهيد مدرس »به آدم رأی دهيد«. نکته دوم 
كه بايد به آن توجه شــود اين اســت كه گره كار ما در گروی تقوای 

مسئولان است؛ اگر اين تقوا نباشد، ما ذليل می شويم.«
پیشنهاد شرکت در انتخابات مجلس را قبول نکردم

حجت الاســلام پناهيان اضافه كرد: »من نماينده مجلســی را 
می شناسم كه برای كمک به ساخت خانه يک جانباز، كارگری كرد. 
طی چند دوره اخير مجلس به من پيشــنهاد شــركت در انتخابات 
مجلس را دادند اما من قبول نکردم، زيرا نمی توانم مسئوليت بيشتری 
را قبول كنم و برای كمک به ساخت منزل يک جانباز مانند همين 

نماينده كارگری كنم.«
کرباسچی: امضای خاتمی  پای لیست امید خطا بود

خبر مهم ديگری كه ديروز به اخبار مهم رســانه ها مبدل شد، 
اظهارات دبيركل حزب كارگزاران سازندگی بود. كرباسچی در گفت وگو 
با مشرق درباره عدم وجود رهبری در جبهه اصلاحات به نکات جالبی  
اشاره كرد و خاتمی  را رهبر اين جريان ندانست بلکه خاتمی  را به عنوان 

يک شخص مورد احترام در جبهه اصلاحات معرفی كرد!
خاتمی  از معرفی لیست امید پشیمان است

وی با بيان اينکه »امضای خاتمی  پای ليست اميد خطا بود« گفت: 
»او از معرفی ليست انتخاباتی به مردم ناراحت است.«

گفتنی است كه حرف های كرباسچی مبنی بر ناراحتی رئيس دولت 
اصلاحات از »تکَرار می كنم« در حالی است كه وی دوباره فعال شده 
و چند روز پيش هم به كنگره حزب اتحاد ملت پيام داده و ظاهراً قرار 
است دوباره »تکَرار كند«! گرچه پيش  از اين مصطفی تاج زاده محکوم 
فتنه 88 و از نزديکان و مشاوران او گفته بود كه »خاتمی می گويد: من 
اگر »تکرار« هم كنم، ديگر مردم رأی نمی دهند.«؛ بر همين اساس بود 
كه صادق زيباكلام، فعال سياسی اصلاح طلب هم چند ماه پيش گفته 

بود: »خاتمی ۲۰ مرتبه هم »تکرار« كند، فايده ندارد.«

از سوی ديگر ســؤالی كه مطرح می شود اين است كه ناراحتی 
خاتمی  چه دردی از مردم را دوا و چه مشکلی را حل می كند و اساساًً آيا 
اين منطقی است در حالی كه ۶ سال از دولت روحانی و ۴ سال از مجلس 
دهم گذشــته و كمتر از ۳ ماه به انتخابات مانده، در فضای رسانه ای 
و انتخاباتی اعلام شــود كه »آقای تکَرار می كنم« به خاطر حمايت از 
ليست اميد پشيمان است؟ بسيار روشن است كه افکار عمومی  و آگاه 
ملت ايران به اين بازی های رسانه ای و عمليات روانی وقعی نمی گذارند 

و همچنان خواهان پاسخگويی مدعيان اصلاحات هستند.
اعتراف کنیم که اشتباه کردیم

دبيركل حزب كارگزاران ســازندگی در اين مصاحبه گفت كه 
»اعتراف كنيم كه ما در انتخاب و تشــخيص اين ها اشتباه كرديم و 
گرچه نسبت به رقبايشان هنوز هم بهترند ولی می شد بهترازاين هم 
عمل كرد. و هيچ  اشکالی هم ندارد كه مردم در تشخيص ما تشکيک 
كننــد، واقعيت را بايد بگوييم. يعنی به نظر من صداقت از هر چيزی 
مهم تر است، و اگر ما صادق باشيم مردم حرف ما را قبول می كنند.«

از هر اصاح طلبی حمایت نمی کنیم
بر همين اساس بود كه حجت الاسلام منتجب نيا فعال سياسی 
اصلاح طلب و دبيركل حزب جمهوريت ايران اســلامی در ســومين 
جلسه شورای مركزی حزب متبوع خود گفت: »حمايت ما از داوطلبان 
انتخابات مجلس اين گونه نيست كه ما از هركس كه خود را اصلاح طلب 

معرفی كرد يا در اين ايام به ما نزديک شد، حمايت كنيم.«
اصاح طلبان از محفل گرایی دوری کنند

احمد حکيمی پور، فعال سياسی اصلاح طلب و دبيركل حزب اراده 
ملت در مصاحبه با روزنامه آرمان گفت: »درباره مشکل اصلاح طلبان 
بارها در مصاحبه های مختلف گفتيم كه تحليل و تدبيرشان از تحولات 
جامعه عقب است... متأسفانه اصلاح طلبان فرصت بسيار خوب بعد از 
انتخابات رياســت جمهوری دوازدهم و شوراها را كه وقت بازسازی، 
برنامه ريزی، تحليل واقع بينانه و ارزيابی و نقد روشنی داشتند، به راحتی 
از دست دادند و مثل هميشه از كنار آن گذشتند و كماكان محفل گرايی 

و مناسبات غيرشفاف نمی گذارد كه جريان اصلاح طلب جلو برود.«
حکيمی پور در ادامه با  اشاره موضع گيری مدعيان اصلاحات نسبت 
به انتخابات گفت: »عده ای از دوستان از  ترس اينکه شکست بخورند يا 

مقبوليت نداشته باشند وارد بازی انتخابات نمی شوند.«
شکوری راد: ریزش رأی اصاح طلبان از سال 96 بود

علی شــکوری راد دبيركل حزب اتحاد ملت ايران اســلامی در 
گفت وگو با جمــاران با بيان اينکه »همچنان موقعيت اصلاح طلبان 
به نوعی است كه اميدوار به پيروزی شان باشيم« گفت: »با عدم شركت 

در انتخابات آينده ای روشن پيش چشم كسی باز نمی شود.«
وی افزود: »اگر به ما امکان حضور دهند، دســتمان برای حضور 
در عرصه رقابت پرُ اســت و به هيچ عنوان احساس كمبود و ضعف در 
عرضه انديشــه ها و برنامه های خود به مردم نداريم. من فکر می كنم 
اگر انتخابات واقعاًً رقابتی باشد، ما در آن رقابت دست بالا را خواهيم 

داشت و می توانيم با مردم حرف بزنيم.«
باهنر ثبت نام نکرده، 

پس وضع اصولگرایان خوب نیست!
جالب آنکه وی در بخشی از اين مصاحبه با عباراتی نظير اينکه 

»بسيار بعيد است كه اصولگرايان بتوانند يکپارچه شوند«، »زمينه 
وحدت ميان اصولگرايان بسيار كم است« و »جايگاه هر دو جريان 
اصولگرا و اصلاح طلب زير پنجاه  درصد جامعه اســت« سعی كرده 

است القا كند كه افکار عمومی  به اصولگرايان هم توجهی ندارند!
شکوری راد گفته است: »از جمله كسانی كه من روی رفتارهايش 
دقت كافی دارم، آقای باهنر اســت. تجربه نشان داده ايشان هرگاه 
احساس كرده كه اصولگرايان زمينه رأی خوبی دارند، كانديدا شده 
و هرگاه احســاس كرده زمينه رأی آنها خوب نيست ثبت نام نکرده 
اســت. لذا ثبت نام نکردن آقای باهنر در انتخابات پيش رو، به نوعی 
نشان دهنده اين است كه وضعيت اصولگرايان در انتخابات آتی خوب 
نيســت. همچنين افراد شاخص ديگر اصولگرايان هم كه نيامدند را 

می توان با اين تحليل ارزيابی كرد«
فعالیت شورای ائتاف در بیش از 3۰۰ شهر
پیرهادی: در شورا، نگاه بالا به پایین نداریم

محسن پيرهادی سخنگوی شورای ائتلاف نيروهای انقلاب در 
گفت وگــو با فارس، به بيان آخرين مواضع و تصميمات اين شــورا 
برای انتخابات يازدهمين دوره مجلس شــورای اسلامی پرداخت و 
درخصوص نحوه تعامل شــورای ائتلاف مركز كه در تهران تشکيل 
شده با استان ها و شهرستان ها گفت: »شورای ائتلاف، در بيش از ۳۰۰ 
شــهر كشور، سازوكارهای خود را تشکيل داده و فعاليت در جريان 
است. ما به  هيچ وجه بنا نداريم در شورا، فعاليتی مركزگرا، دستوری 
و بالا به پايين داشته باشيم، اين يعنی، شهرستان ها خودشان همه 
امور را به عهده دارند و دقيقاًً مشابه همان تشکيلات و كاری كه در 
تهران می شود، در هر حوزه انتخابيه وجود خواهد داشت. شاخص ها 
در كل كشــور مشترک است و حتی نظرســنجی ها هم در همان 
حوزه و با نظارت خود اعضای شورای ائتلاف حوزه انتخابيه صورت 
خواهد پذيرفت. وظيفه مركز صرفاً ريل گذاری، حمايت، هماهنگی 

و رسيدگی به اختلافات است.«
لیست اصولگرایان فقط در تهران و کان شهرها

محمد ناظمی اردكانی، عضو شــورای مركزی جامعه اســلامی 
مهندسين در گفت وگو با ايلنا درخصوص حضور جريان اصولگرا در 
انتخابات مجلس يازدهم و سياست گذاری های اين جريان گفت: اين 
دوره اتفاق خوبی كه در حال رخ دادن است اين است كه تمام گروه ها 
و احزابی كه به آنها اصولگرا گفته می شود تحت يک ائتلاف واحد در 
حال حركت هستند كه به آن شورای نيروهای انقلاب گفته می شود 
و چهره هايی همچون حدادعادل و قاليباف نيز در آن فعال هستند 
و ان شاءالله در تهران يک ليست واحد منتشر خواهد شد كه شامل 

تمام سلايق نيروهای انقلابی و ارزشی خواهد بود.
وی درخصوص فعاليت اين شورای جديد در ساير استان ها گفت: 
ارائه ليست فقط در تهران و كلان شهرها خواهد بود اما وضعيت در 
شهرستان ها متفاوت اســت. ما ۲۰۰ حوزه انتخابيه تک نفره داريم 
بنابراين تصميم گرفتيم كه سياســت گذاری از طرف شورا باشد اما 

معرفی فرد و كارهای اجرايی از طرف همان استان صورت بگيرد.
اساتيد بسيجی ۲۵۰ واحد دانشگاه آزاد:

مجلس جای تکیه زدن افراد بی مایه نیست
خبر ديگر آنکه، ۲۵۰ كانون بسيج اساتيد دانشگاه آزاد اسلامی 
طی نامه ای از شورای نگهبان خواستند به وظايف انقلابی خود برای 

تشکيل مجلس در  تراز انقلاب اسلامی عمل كند.
در اين نامه آمده است: »يقيناً مجلس كارآمد انقلابی مقدمه 
دولت جوان حزب اللهی اســت و مجلــس كارآمد انقلابی در گام 
نخســت، تأييد صلاحيت های دقيق و موشــکافانه ای را می طلبد 
كه اجازه ورود ناكارآمدان غيرانقلابی را ندهد. كرسی های مجلس 
جای تکيه زدن متظاهران بی مايه ای نيســت كه فقط نام انقلابی 

را به يدک می كشند.«

كرباسچی: خاتمی  از معرفی لیست امید 
پشیمان است!

تا انتخابات

بقیه از صفحه 2
در جمع بنــدی اين بخش بايد گفت وقايعِ تلخ و گزنده 
سال های اخير، و از جمله آنچه  كه در آبان ماه رخ داد، بيش 
از هر زمانِ ديگری، عدم كفايت و ناكارآمدی نيروهای سياسیِ 
تکنوكرات، مبانی نظری و نيز نوع حکمرانی مسلط نويسندگان 
نامه را نمايش داد؛ چه اينکه توان و بضاعتِ بســيار ناچيز و 
اقلّیِ مدعيان همسو و ائتلافی را در عرصه حکمرانی، بر همه 

مردم به اثبات رسانيد.«
ابهام همزمانی افق ها؛ 

در زمان نامه و زمان اغتشاش میدانی
اعضای جنبش اســتادی دانشــگاه ها تأكيد كرده اند: 
»اگرچه نويســندگان بيانيه تلاش كرده اند تا زمان نگارش 
آن را با به كار بردن عبارت »دو روز پيش« به گونه ای وانمود 
كنند كه زمان نوشتن آن بعد از اغتشاشات بوده اما به نظر 
می رسد كســانی كه با نوشتن بيانيه و فعاليت های حزبی 
آشــنايی دارند، می دانند كه تهيــه محتوای يک بيانيه به 
زمان بيشــتری نياز دارد. لذا عــده ای معتقدند بيانيه فوق 
پيش از آشــوب ها نگاشته شــده و نوعی آمادگی پيشينی 
جهت استفاده از اين شرايط در اين گروه وجود داشته است 
كه محل تأمل می باشــد. اما اگر فرض مدعای نويسندگان 
درست باشــد، در اين صورت تاريخ صدور بيانيه به زمانی 
بازمی گردد كه رهبر معظم انقلاب در روز يک شــنبه، صف 
ملتّ بزرگ ايران را از هسته های سازمان يافته اغتشاشگران 
و سركردگان جنگ های خيابانی جدا فرموده و بدين  ترتيب 
حمايت از اغتشاشگران جرم و گناهی نابخشودنی بوده كه با 

هدف استمرار اغتشاش صورت گرفته است.
مدعيان مردم و ملت ايران چنانچه بتوانند صداقت خويش 
در زمان صدور بيانيه مبنی بر »دو روز« قبل، يعنی دوشنبه 
موصوف را اثبات نمايند، با اين ســؤال مواجه می شوند كه 
چطور از جانب ملت ســخن به ميان آورده و به دفاع از آنان 
برخاسته اند درحالی كه ملت بيدار كشورمان از روز دوشنبه 
با حضور حماســی در خيابان های كشور، به محکوم كردن 

اغتشاش پرداخته و صف خود را جدا نمودند.
در كذب مدعای بيانيه نويسان در ادعای دفاع از مردم، 
همين بس كه ســران كاخ سفيد به حمايت از اغتشاشگران 
پرداخته و يکی از سفرای اروپايی افسوس می خورد كه چرا 
در چنين شــرايطی در ايران نيســت تا از آن برای اهدافش 
اســتفاده كند. ضمن آنکه عوامل اصلی آشوب ها به ارتباط 
خويــش با عوامل بيگانه معترف و بــر عضويت خويش در 
گروهک های تکفيری- داعشــی، منافقين، ماركسيست ها، 
سلطنت طلب ها، آنارشيست های ری استارت، تا تجزيه طلبان 

قومی  اقرار نموده اند.«
توهمِ توطئه یا همنوایی با پروژه 2۰2۰

بيانيه 777 استاد دانشگاه افزوده است: »نويسندگانی 
كه توطئه عليــه ملّت بزرگ ايران را توهم می دانند گويی 
چشــمان خود را بر برنامه ريزی غرب برای ايجاد ناامنی در 
ايران بسته و حتی حاضر به شنيدن اخبار رسمی  خود آنها 
نيستند. اگر اين نويسندگان تنها به متن مذاكرات اجلاس 
داووس كه در پايان سال گذشته برگزار گرديد و يا به آنچه 
كه آمريکايی ها تحت عنوان پروژه ۲۰۲۰ ياد می كنند، اندک 
توجهی می كردند، اين چنين چشــم بر واقعيت نبسته و يا 
حداقل مخاطب خويــش را ناآگاه فرض نمی كردند. وقتی 
ســران ضدانقلاب رسماً و آشکارا عنوان می دارند كه برای 
اين اتفاقات از مدت ها پيش دســت به كار شده به آموزش 
ده ها نفر اقدام و برای بی ثبات سازی ايران هزينه های مادی 
و معنــوی زيادی پرداخته بودند، اطلاق واژه مقدس مردم 

به آشوبگران چگونه قابل توجيه است؟
آيا كســانی كه مجــرم بودند و قاتــل، غارتگر بودند 
و آشــوبگر، هتاک بودند و گســتاخ، قمه می كشــيدند و 
مشروب خواری می كردند، اموال خصوصی مردم را به آتش 
می كشيدند، آمبولانس ها را به آتش می كشيدند و بيمارستان 
را تخليه كرده و برای كشته سازی به كودكان خردسال هم 
رحــم نکردند، كارگران را از بالای ســاختمان های بلند به 
پايين پرتاب و در توحش، روی داعش و مغولان را ســفيد 
كردند، نيروهای مدافع امنيت در نيروی انتظامی، ســپاه و 
بســيج را شهيد و مجروح ســاختند، كارگر پمپ بنزين را 
زنده زنده سوزاندند و برای تصاحب اسلحه به مراكز نظامی 
 يورش برده، عضوی از ملت ايران هستند اما نيروهای مدافع 
امنيت كه به خاطر ملاحظه حال مردم، تعداد مجروحانشان 
از آسيب ديده های اغتشاشگران بيشتر است، جانی هستند 
و مستحق برخورد؟! آيا وقت آن نيست كه مدعيان دروغين 
دفاع از مردم از ملت ايران به خاطر اهانت و توهين به شعور 

ملیّ عذرخواهی كنند.«
به دامان ملت بازگشته

و راه گروهک های ضدخلق را نپیمایید
777 استاد دانشــگاه در پايان بيانيه تأكيد كردند: »از 
نويسندگان بيانيه 77 و همه خام انديشان و مقلدان انديشه های 
غــرب هم می خواهيم تا به دامان ملت بازگشــته و راهی را 
كه پيش تر گروهک های ضدخلقی با لوای خلق مرتکب امّا 
سرانجام در مقابل آنها قرار گرفتند را نپيمايند، زيرا همراهی با 
ضد اتقلاب و اربابان آنها خذلان در دنيا و آخرت و شرمساری 

در پيشگاه تاريخ را در پی خواهد داشت.«

به دامان ملت بازگشته و راه گروه های ضدمردمی را نپیمایید

پاسخ 777 استاد دانشگاه
به بیانیه اصلاح طلبان كه از خارج دیکته شده بود

وزیر امور خارجه در نشست دوحه گفت: 
جنگ افزار را می توان با دلار نفتی خرید، اما 

امنیت و ثبات منطقه ای خریدنی نیست.
محمدجواد ظريف وزير امور خارجه جمهوری 
اسلامی ايران روز يک شنبه در »مجمع دوحه« به 
تشريح طرح پيشــنهادی ايران برای كاهش تنش 

در خليج  فارس تحت عنوان صلح هرمز پرداخت.
ظريف در ابتدای ســخنرانی اش با بيان اينکه 
غرب آســيا درگير »آشفتگی شديد« است، گفت: 
من معتقدم كه دليل ريشه ای بحران های چندگانه و 
مزمنی كه با آن رو به رو هستيم، يک اختلال شناختی 
است: اختلالی كه نه تنها كشورهای منطقه، بلکه 

قدرت های جهانی هم از آن متأثرند.
وی نشســت دوحه را فرصتی منحصر به فرد 
برای »بازيابی پيش فرض ها، بازسازی مفروضات و 
همفکری در مورد مسيری به سمت خروج از مخمصه 
منطقه ای كنونی« توصيف كرد. وزير امور خارجه 
تفکر »حاصل جمع صفــر« را اولين و پايدارترين 
اختلال شناختی توصيف كرد و گفت برخی همچنان 
تصور می كنند كه حتی در جهان كنونی كه همه چيز 
به هم مرتبط و متصل است، »يک طرف می تواند 
بــه هزينه ديگران، به منفعت برســد و می تواند با 
محروم كردن همسايگانش از امنيت، خود به امنيت 
دست يابد. اين ]روش[ هرگز نتيجه بخش نبوده و 
هرگز نتيجه بخش نخواهد بود. امنيت، درست مثل 
تغييرات اقليمی، مرز نمی شناســد و تقسيم ناپذير 
است«. ظريف با بيان اينکه اغلب كشورهای منطقه 

به لطف دلارهای نفتــی تصور می كنند همه چيز 
خريدنی است، گفت: جنگ افزار و حتی »سياست 
خارجی« برخی كشورها با پول خريدنی است، اما 
»آيا امنيت را هم می توان خريد؟ ثبات منطقه ای را 
هم می توان خريد؟«. وی افزود: جای تعجبی نيست 
كه اغلب جنگ افزارهای مرگبار در منطقه را ايالات 

متحده فروخته است.
دیدارهای ظریف

محمدجواد ظريف وزير امور خارجه كه به منظور 
شركت در »فروم دوحه« به قطر سفر كرده بود، صبح 
يک شنبه در حاشيه اين نشست با »شيخ محمد بن 
عبدالرحمن آل ثانی« معاون نخست وزير و وزير امور 

خارجه قطر ديدار و گفت وگو كرد.
تحــولات روابط دوجانبــه و همکاری های دو 
كشور و همچنين مســائل منطقه از جمله موارد 
مــورد گفت وگوی دو وزيــر خارجه بود. ظريف در 
ادامه ديدارها و رايزنی هايش با »شيخ عبدالله بن ناصر 
آل ثانی« نخست وزير و وزير كشور دولت قطر ديدار 
و گفت وگــو كرد. در اين ديدار طرفين درخصوص 
همکاری های دوجانبه در حوزه های مختلف و مورد 
علاقه و همچنين موضوعــات منطقه گفت وگو و 
تبادل نظر كردند. وزير امور خارجه كشــورمان در 
حاشيه نشست دوحه با »رزماری دی كارلو« معاون 
دبيركل سازمان ملل متحد ديدار و گفت وگو كرد. 
»گروه الدرز« )ريش سفيدان( متشکل از دبيران كل 
و  مقامات ارشد سابق سازمان ملل متحد نيز با ظريف 

در حاشيه اين نشست ديدار كردند.

در اين ديدار كه بان كی مون دبيركل ســابق 
سازمان ملل متحد نيز به عنوان عضو اين گروه شركت 
داشت، ظريف درخصوص اهداف مورد نظر كشورمان 
در ارتباط با طرح صلح هرمز توضيحاتی ارائه كرد. 
»ياجيک جاپوتوويچ« وزير خارجه لهستان و »فالح 
الفياض« مشاور امنيت ملی عراق نيز روز شنبه در 
حاشيه نشســت دوحه با ظريف ديدار و گفت وگو 
كردند. فروم دوحه )نشست دوحه( از شنبه به مدت 
۲ روز )۲۳ و ۲۴ آذر ماه( تحت عنوان »حکمرانی در 
جهان چندقطبی« در دوحه پايتخت قطر برگزار شد.

شروط گستاخانه!
استيو منوشــين، وزير خزانه داری آمريکا كه 
وزارتخانه تحت امر او مســئول اعمال تحريم های 
غيرقانونی واشنگتن عليه تهران است، در كنفرانس 
»مجمع دوحه« ضمن تکرار اتهام زنی های بی سند 
عليه تهران اعلام كرد، اگر ايران شروط لازم را اجرا 

كند، همه تحريم های اين كشور رفع می شوند.
منوشين هر چند در اين نشست  اشاره دقيقی 
به »شروط لازم« مدنظر دولت آمريکا برای پايان 
دادن تحريم های ايران نکرده است اما پيش از او وزير 
خارجه دولت  ترامپ طی سخنرانی ۳1 ارديبهشت 
ماه 1۳۹7 به درخواست های 1۲گانه واشنگتن از 
تهران  اشاره كرده بود. وی مدعی شد: دليل اينکه 
ما داريم از تحريم ها اســتفاده می كنيم آن است 
كه )اســتفاده از تحريم ها( جايگزين مهمی  برای 
درگيری های نظامی  در جهان است و به نظر من، 
 )مواضع واشنگتن( موثر واقع شده است خواه درباره

كره شــمالی، خواه درباره ايــران يا ديگر جاهای 
جهان«.

به اذعان تحليلگران و انديشــکده های غربی، 
اكنون تحريم های ضدايرانی به سقف خود رسيده 
و علی رغم نقشه های شوم آمريکا، تحريم ها در فلج 
كردن اقتصاد ايران ناكام بوده اســت. حال مقامات 
آمريکا به خيال خام خود با وعده های پوچ و شروط 
گســتاخانه در پی پيش بردن اين نقشه ضدايرانی 

هستند. 
انتقاد از غنی سازی ایران!

ليندسی گراهام، سناتور ارشد جمهوری خواه با 
حضور در نشست »مجمع دوحه« به انتقاد از توافق 
هسته ای با ايران پرداخت و مدعی شد هيچ كشوری 
در منطقه غرب آسيا نبايد توان غنی سازی داشته 
باشد. اين سناتور ارشــد جمهوری خواه كه روابط 
نزديکی با رژيم صهيونيستی دارد، در ادامه به وجود 
زرادخانه اتمی  در فلسطين  اشغالی اذعان كرد و به 
دفاع از اين امر پرداخت. اين مقام آمريکايی مدعی 
شده است كه كشورهای غرب آسيا نبايد غنی سازی 
داشته باشند. اين در حالی است كه صنعت هسته ای 
در علوم مختلف از جمله پزشکی، كشاورزی و موارد 
متعدد ديگر كاربر دارد. به گزارش فارس، برايان هوک 
نماينده ويژه آمريکا در امــور ايران در مصاحبه با 
سی ان بی سی ضمن تکرار ادعاهای بی سند واشنگتن 
و رياض درباره حمله ۲۳ شــهريورماه يمنی ها به 
تاسيسات نفتی آرامکو اعلام كرد، آمريکا توان دفاعی 

سعودی ها را تقويت كرده است.

ظریف در نشست دوحه خطاب به کشورهای منطقه:

جنگ افزار را می توان با دلار نفتی خرید اما امنیت و ثبات منطقه ای خریدنی نیست


